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NEWSCOPE   
龍騰文化全球資訊網：http://www.lungteng.com.tw（本刊物同步刊載於龍騰文化全球資訊網，歡迎教師、同學下載）
National News
Scandal Rocks Taiwanese Baseball
rofessional baseball in Taiwan has again come under scrutiny amid allegations of match fixing in last month’s Taiwan Series.  The day after the conclusion of the series, in which the Uni-President 7-Eleven Lions defeated the Brother Elephants four games to three, officials with the Banciao Prosecutor’s Office announced they were opening an investigation into game-fixing by some of the players on the losing team.  　(1)　1

Among the people under investigation are a number of underworld figures as well as ten players.
　(2)　 Perhaps the person with the highest profile involved in the scandal is Tsao Chin-hui who was the first Taiwanese pitcher to play in the American Major Leagues.  　(3)　 Officials connected to the Chinese Professional Baseball League, which was founded in 1989, say that normal operations are scheduled to continue next season and that this latest scandal will not cause the organization to disband. 

　(4)　 Lawmakers have gone so far as to seek amendments to the criminal code of justice that would enable the courts to hand down severe punishments to people found guilty of involvement in game-fixing. On top of that, President Ma Ying-jeou announced plans to improve and develop the sport of baseball in Taiwan.  　(5)　1

( Discourse Structure
(A) The effects of the latest scandal have been far-reaching.

(B) This is the fifth time in the past two decades that the sport has been investigated for illegal activity of this nature. 

(C)
He indicated that the government would subsidize professional teams and establish a strong amateur league in the hopes of keeping organized criminal elements away from the game.

(D)
While most of the players are associated with the Elephants, there are some from other teams as well.

(E)
Neither Tsao nor the manager of the Brother Elephants, Nakagomi Shin, who is also being investigated, will be returning to the team next season according to team officials.
(1) 　　　　　　(2) 　　　　　　(3) 　　　　　　(4) 　　　　　　(5)   　　　　　1
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( Patterns
Officials connected to the Chinese Professional Baseball League, which was founded in 1989, say that normal operations are scheduled to continue next season and that this latest scandal will not cause the organization to disband. 

(句中的that為連接詞，其所引導的名詞子句當作動詞say的受詞，特別要注意的是，句中的兩個that第一個可以省略，而連接詞and之後的that不可省略。

． I don’t think (that) he will work on his assignment today.

（我不認為他今天會做他的功課。）

． I think (that) he will work on his assignment today and that he can hand it in on time.

（我認為他今天會做他的功課，並會準時繳交。）
( Translation
醜聞震撼臺灣棒球
灣的職棒在上個月的球季中又再一次的因為打假球的指控而遭調查。在本季決賽統一獅以四勝三敗的成績擊敗兄弟象的隔天，板橋地檢署的官員宣布他們開始一項針對兄弟象中有球員放水打假球的調查。這已經是在過去二十年來這項運動第五次因為這種不法活動而遭到調查了。

接受調查的人有一些是黑道分子以及十位球員。雖然大部分是兄弟象的球員，但其中也有一些其他球隊的成員。牽涉這項醜聞其中最受矚目的也許是第一位成為美國大聯盟的臺灣投手曹錦輝。根據球隊要員指出，曹錦輝以及正在接受調查的兄弟象教練中込伸都不會在下一個球季回到球隊。與在1989年成立的中華職棒聯盟的相關官員們表示，下一季的球賽仍會按照原訂計畫舉行，而這個最近的醜聞不會導致這個組織解散。

最近這項醜聞的影響十分深遠。立法委員們目前已經在找尋刑法法規的修正案，使法庭對於打假球有罪的人能判處嚴厲的懲罰。除此之外，總統馬英九也宣布改善臺灣棒球發展的計畫。他表示會藉由補助職業球隊以及設立一個能力強大的業餘聯盟，以讓有計畫性的犯罪元素遠離這項球賽。
( Answer
(1) B　(2) D　(3) E　(4) A　(5) C
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International News
 McDonald’s Closes Stores in Iceland
he McDonald’s Corporation, which has over 31,000 restaurants around the world and employs an estimated 400,000 people, has closed all three of its restaurants in the European island nation of Iceland in response to the country’s poor economic situation.  Corporate officials claimed that the high cost of importing ingredients was making its food too expensive for the average consumer.  The company has also indicated that it has no plans to reopen any time in the foreseeable future due to the state of the nation’s economy.

Iceland, which has for years been considered one of the most developed and prosperous nations in the world, was hit especially hard by last year’s financial crisis when the nation’s entire banking system failed. Due in large part to its small population of less than 350,000 people, Iceland only had three major banks which collectively lost over one hundred billion dollars, sending the nation into an economic tailspin.  The bank failures led to the country’s currency, the krona, losing much of its value, which in turn resulted in a substantial rise in the cost buying goods from other countries. 

All of this has meant that the price of McDonald’s food, which was already high compared with most other nations, was becoming prohibitively expensive.  A Big Mac, the restaurant chain’s iconic hamburger, was set to rise in price from NT$170 to over NT$200, a price that few people were willing to pay in these difficult economic times. Faced with the prospect of taking substantial losses, the company deemed operations in Iceland to be unviable, and hence, made the decision to close its doors.  Ironically, while many companies round the world have been suffering due to the global economic downturn, McDonald’s has been posting record profits from increased sales around most of the world of its relatively low-priced fast food.
____ 1.
According to the passage, which of the following is true? 


(A) Iceland has a population of 400,000 people.


(B) Iceland has over 31,000 restaurants around the world.


(C) Big Macs in Iceland were going to rise in price by NT$30.


(D) McDonald’s in Iceland closed because people didn’t like the food.

____ 2.
What is meant by “iconic”? 


(A) Costing a lot of money.


(B) Being symbolic of something.


(C) Being delicious and nice to eat.


(D) Being very large and juicy.

____ 3.
What can be inferred from the article? 


(A) McDonald’s will reopen restaurants in Iceland when the economy improves.


(B) Iceland didn’t have many banks because it is such a small country.


(C) People in Iceland were happy to pay NT$170 for a Big Mac.


(D) McDonald’s is losing money all over the world due to the economic downturn.
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Faced with the prospect of taking substantial losses, the company deemed operations in Iceland to be unviable, and hence, made the decision to close its doors. 

(hence意思為「因此」，為一副詞性連接詞。雖然表面上的中文意思和連接詞一樣，但因為詞性是副詞，所以在連接兩個子句時，仍須加另一個連接詞，或在兩個子句間加上分號。類似的副詞性連接詞有：

「因此；所以」：therefore, thus, accordingly, consequently, as a result, as a consequence

「而且；此外」：besides, moreover, furthermore, additionally, what’s more, in addition

「然而」：however, nevertheless

「否則」：otherwise

．Go to bed now; otherwise, you will be late again tomorrow.（去睡覺，否則你明天又會遲到。）

． I like coffee in general; however, this coffee tastes really bitter.

（我通常喜歡咖啡，但這杯咖啡喝起來真的很苦。）

．He had been absent from work three days in a row, and thus he was fired.

（他已經連續三天沒來上班了，因此就被炒魷魚了。）
( Translation

冰島麥當勞熄燈號
全世界擁有三萬一千家餐廳，僱用約四十萬名員工的麥當勞，為了因應歐洲島國冰島極為惡劣的經濟情況，已經關掉在該國全部的三家餐廳。公司的官員表示，進口材料極高的費用，使得麥當勞的食物對一般的消費者而言都太貴了。麥當勞也指出，因為冰島的經濟情況，他們在近期的未來沒有任何會在該國重新開張的計畫。

冰島，多年來都被認為是世界上最進步且繁榮的國家之一。但當去年整個國家的銀行系統崩潰時，整個國家的經濟所遭受到的經濟危機尤其嚴重。由於冰島的人口不到35萬人，它只有三個主要的銀行，而總體的損失超過數千億元，造成這個國家經濟陷入一片混亂。銀行的倒閉導致這個國家的貨幣克朗大幅貶值，因而造成在向其他國家購買商品時費用大幅增加。

這所有的種種都意謂著原本和其他國家相較之下價格就比較高的麥當勞，變得愈來愈令人卻步。一個麥當勞連鎖店中最具代表性的大麥克，價格從一個新臺幣170元調升到超過新臺幣200元，在經濟困難時期中，很少有人願意付這樣的價錢。面臨著損失慘重的可能，麥當勞認為在冰島的經營不可行，因此決定要關門大吉。很諷刺的是，當世界上許多公司因全球經濟衰退而苦時，麥當勞卻表示因為他們相對低價的速食的銷售增加，而利潤創了新高。
( Answer
(1) C　(2) B　(3) B
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Before You Read





(1. game fixing；match fixing（比賽作假）是指經由操控使得比賽的結果是有一部分（partially）或甚至是完全（completely）符合原先預定計畫的，這樣的行為通常是違反（violate）比賽規則（rules），甚至是違反法律（law）的。


2. 職業棒球賽（professional baseball games）的一場比賽中有9局（innings），參賽的球隊可經由安打（hit）或全壘打（home run）而得分，而最後由得分數較高的球隊獲勝。
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Before You Read





(麥當勞餐廳（McDonald’s Corporation）是大型的連鎖（chain）速食集團，在全世界百餘個國家都可看見它的蹤影，也因此已經成為全球餐飲業最有價值的品牌（brand）。近來該公司所販賣的速食產品，因其高熱量（high calories）易導致肥胖（obesity）以及缺乏均衡的營養（balanced nutrition）等原因，被批評為垃圾食品（junk food）。因應這些批評（criticism），該公司已經調整（modify）其菜單，加入了像是沙拉（salad）、捲餅（wrap）及水果等其他選擇（alternatives）。
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